
Congrescommissie, ging het voorzitterschap over in hand en 
van Cornelissen. 

N aar aanleiding van een door Van Es ingediende nota over 
voorzieningen, die op korte termijn moeten worden getroffen 
voor het opvangen van de geringe animo onder afgestudeerden 
om het beroep van huisarts te kiezen, werd aan het dagelijks 
bestuur opgedragen een werkgroep in het leven te roepen, ter 
bestudering van de praktische mogelijkheden voor het vormen 
van groepspraktijken. 

Het door een subcommissie van de landelijke studiegroep 
Praktijkvoering uitgebrachte rapport over het laboratorium 
van de huisarts werd in grote lijnen door het bestuur aan
vaard en zal met enige kleine wijzigingen in "huisarts en 
wetenschap" worden gepubliceerd. 

Bestuursvergadering van 11 maart 1965 

Ook ditmaal eerst een vergadering van het Stichtings
bestuur, welke grotendeels werd gewijd aan de organisatie 
van de officiele opening van het Nederlands Huisartsen
Instituut door H.K.H. Prinses Beatrix op 22 april 1965. 

Met voldoening vernam het bestuur dat de psycholoog Prof. 
Dijkhuis en collega De Kock van Leeuwen bereid bleken zich 
als adviseurs aan het N.H.1. te verbinden. Als tijdelijk mede
werker van het N.H.1. werd collega Veldhuyzen van Zanten 
aangesteld, die speciaal zal worden belast met het samenstel
len van een historisch-chronologisch overzicht der werkzaam
heden van de studiegroepen voor medische psychologie in het 
Genootschap. 

Naar aanleiding van een discussie over de anonieme af
levering van geneesmiddelen door apothekers, zal contact wor
den opgenomen met de Geneesmiddelen Commissie van de 
Maatschappij. 

In de daarop volgende vergadering van het N.H.G.-bestuur 
verwelkomde Huygen de collegae Van Baak en Oliemans. 
Eerstgenoemde neemt de plaats in van De Jager als ver
tegenwoordiger van het hoofdbestuur der Maatschappij en 
Oliemans werd uitgenodigd om, vooruitlopend op zijn offi
ciele benoeming in de vacature Van Es door het Ledencon
gres, thans reeds deel te nemen aan de werkzaamheden van 
het bestuur. De vacature Van Westreenen kon nog niet wor
den vervuld en bovendien bleek dat tegen de zomer nog een 
bestuursvacature zal ontstaan. Het is uitermate moeilijk ge
bleken om bestuurskandidaten te vinden en dit geldt eveneens 
voor de vervulling van vacatures in commissies. Deze situatie 
vervult het bestuur met grote zorg. 

Opnieuw werd uitvoerig stilgestaan bij de voorzieningen, 
die op korte termijn moeten worden getroffen ter stimulering 
van de bereidheid onder de afgestudeerden om het beroep 
van huisarts te kiezen. Naast de vorming van groepspraktijken, 
bleek toch ook door het bestuur bijzondere waarde te worden 
gehecht aan het opzetten van experimenten voor een speci
fieke opleiding tot huisarts. 

Reeds werden door enige commissies en centra de jaarver
slagen over 1964 bij het bestuur ingediend, welk goede voor
beeld hopelijk nog door vele organen van het Genootschap 
zal worden gevolgd. Dallmeijer bracht mondeling verslag uit 
over plannen om in het najaar 1966 een voor huisartsen be
doelde geriatrische bijscholingscursus te geven, welke zal wor
den georganiseerd doo,r de Nederlandse Federatie voor Be
jaardenzorg, de Vereniging van Geriatrie en het N.H.G. 

Bestuursvergadering van 8 april 1965 

Het was bijzonder verheugend in deze vergadering de vice
voorzitter van het Genootschap, Rijpperda Wierdsma, na zijn 
herstel van een langdurige ziekte te kunnen verwelkomen. Het 
dagelijks bestuur bracht rapport uit over zijn overleg met de 
overkoepelende Kruisorganisaties inzake het opzetten van een 
samenwerkingsexperiment tussen een groep huisartsen en een 
groep wijkverpleegsters. Een bij de L.H.V. bestaande ver
ontrusting over bepaalde contacten van het N.H.G.-bestuur 
met derden was aanleiding om te besluiten tot een gesprek 
tussen bestuursvertegenwoordigers van beide organisaties. 

Voorts bracht het dagelijks bestuur verslag uit van een be
spreking met vertegenwoordigers van de Nederlandse Ver
eniging tot Rheumatiekbestrijding. Deze vereniging beoogt een 
samenwerking met het N.H.G. voor haar in 1966 te houden 

jubileumcongres over het thema "Huisarts en Reuma". Het 
bestuur bleek hier welwillend tegenover te staan. 

Aangezien men mede op grond van het verheugend grate 
aantal abonnees op "huisarts en wetenschap" mag aannemen, 
dat onder deze collegae zeker velen zullen zijn, die belang
stelling - hetzij actief, hetzij passief - voor het N.H.G. 
hebben, werd besloten plannen te ontwerpen voor een lan
delijke ledenwervingsactie. 

Phaff en Van Nieuwenhuijzen brachten verslag uit over 
hun deelname aan een door het N.I.P.G. georganiseerde cur
sus inzake tussen-menselijke verhoudingen in organisaties. 
Beiden bleken deze curs us van belang te achten, niet aileen 
voor de eigen wijze van praktijkvoering, doch ook voor be
paalde functionarissen van het N.H.G. of N.H.1. 

Met voldoening ontving het bestuur het eindrapport van 
Deveer en Tasman over het onder auspicien van het R.I.V. 
opgezette onderzoek naar de resultaten van de behandeling 
van furunkulose-patienten met stafylokokken-fosfaattoxolde, 
waaraan een aantal N.H.G.-Ieden heeft deelgenomen. 

Ook in deze vergadering kon weer van een aantal jaar
verslagen van commissies en centra worden kennisgenomen. 

Een besluit van financiele aard vormde de beslissing om 
een deel van de bestuurskosten te laten drukken op het budget 
van de Stichting tot Bevordering van de Huisartsgeneeskunde. 
De penningmeester tracht wegen te vinden om tot een meer 
reele onkostenvergoeding voor bepaalde functionarissen te 
komen. Slechts met opoffering van veel vrije tijd kunnen deze 
functionarissen hun belangrijke taken voor het Genootschap 
vervullen en het bestuur wi! aan deze ongewenste toestand 
gaarne een einde gemaakt zien, mede omdat anders moet 
worden gevreesd dat in de toekomst voor deze functies geen 
kandidaten kunnen worden gevonden. 

E. M. Jansen, secretaris 

JAARVERSLAG 1964 
SUBCOMMISSIE MEDISCHE PSYCHOLOGIE 
VAN DE COMMISSIE NASCHOLING 

De Subcommissie Medische Psychologie was dit jaar als 
voigt samengesteld: K. G. Bruhl, Dr. R, L. Cornelissen, Dr. 
H. J. Dokter, G. van Geldorp, J. I. v. d. Leeuw, Dr. A. H. 
van Lidth de Jeude en R. C. Veldhuyzen van Zanten. Advi
seurs: Dr. J. J. van Bork, psychiater en Dr. W. Brouwer, 
staflid N.H.1. Het bestuur van de subcommissie bestond in 
het begin van 1964 uit: Van Lidth de Jeude, voorzitter; 
Van Geldorp, secretaris en Dokter, penningmeester. In okto
ber 1964 werd Dokter voorzitter en Van der Leeuw penning
meester. 

De subcommissie vergaderde achtmaal. Op 21 maart 1964 
werd de zesde bijeenkomst met de huisartsen-discussieleiders 
gehouden in het Militair Hospitaal Oog en AI. Na enige 
mededelingen door de leden van de subcommissie vond een 
discussie plaats in groepen waarin over een aantal vragen 
werd gediscussieerd. Door de verschillende groepen werd een 
rapporteur aangewezen, die na afloop verslag uitbracht over 
hetgeen in de groep was besproken. De resultaten van deze 
bijeenkomst zijn door Van Geldorp en Van der Leeuw be
werkt en door de subcommissie in studie genomen. Men was 
van mening, dat deze bijeenkomst zeer geslaagd was. Een 
verslag van deze vergadering is verschenen in huisarts en 
wetenschap. 

Op 28, 29 en 30 mei 1964 vond, eveneens in het Militair 
Hospitaal Oog en AI, een artsencursus plaats. Het onderwerp 
was "Medische psychologie in de huisartspraktijk". De cursus 
was bedoeld voor huisartsen die nog geen training in medische 
psychologie hadden gevolgd. Het aantal aanmeldingen bleef 
helaas beneden de verwachting. Het programma bestond uit 
een aantal lezingen over enige aspecten van de medische psy
chologie, waarna de 40 deelnemers in discussiegroepen werden 
verdeeld. In deze groepen werden gevallen besproken die door 
de cursisten werden gebracht. Enkele leden van de Neder
landse Vereniging van Psychotherapie verleenden hun me de
werking. 

In het verslagjaar werd kennis genomen van de Canadese 
film "Emotional Factors in General Practice". Er werd een 
korte aanbeveling samengesteld voor huisarts en wetenschap. 

(1965) huisarts en wetenschap 8, 237 



Door Van Lidth de Jeude werd namens de subcommissie deel
genomen aan het overleg tussen het N.H.G.-bestuur en de 
overkoepelende organisaties voor de Geestelijke Volksgezond
heid. Het rapport, uitgebracht door de "Voorbereidingscom
missie medische psychologie", bestaande uit de Kock van 
Leeuwen, Weijel, Van Lidth de Jeude en Kuitenbrouwer, 
werd in de subcommissie besproken. Een brief met het oor
deel en de suggesties hierover, werd aan het N.H.G.-bestuur 
gezonden. In het rapport werd geadviseerd op korte termijn 
een historisch-chronologisch overzicht te do en samenstellen. 
De subcommissie was van mening dat Veldhuyzen van Zan
ten hiervoor de meest aangewezen figuur zou zijn. 

In 1964 werden enkele contacten gelegd met de hoog
leraren in de psychiatrie, teneinde hen zo nodig op de hoogte 
te brengen van het werk in de studiegroepen en in de sub
commissie. Aan de hand van een in 1963 opgesteld werkpro
gramma en prioriteitsschema, werd een werklijst 1964 opge
steld en grotendeels afgewerkt. Dit stemt de subcommissie tot 
grote voldoening. 

Doordat de voorzitter van de subcommissie tevens lid van 
het N.H.G.-bestuur werd, verbeterde de communicatie tussen 
dit bestuur en de subcommissie. Bovendien werden aIle leden 
van de subcommissie lid van de Commissie N ascholing en 
werden de vergaderingen van deze commissie door een of 
twee leden van de subcommissie bezocht. Door Brouwer was 
er een goede samenwerking met het toekomstige N.H.I. 

In 1964 werden vier nieuwe studiegroepen voor medische 
psychologie opgericht; er hielden zes groepen op te bestaan, 
zodat op 31 december 1964, 33 studiegroepen voor medische 
psychologie functioneerden. De subcommissie heeft getracht 
er toe bij te dragen dat er nieuwe studiegroepen zouden ont
staan door het organiseren van de artsencursus in mei 1964. 
De vraag waarom de studiegroepen uiteenvallen, of als "soma
tische studiegroepen" verder werken, werd in studie genomen. 
Tevens werd de vraag "hoe de basiskennis van de medische 
psychologie het best onder de aandacht van de huisartsen en 
de medische studenten kon worden gebracht" bestudeerd. 
Vooralsnog is hierop geen duidelijk antwoord te geven. Het 
moeilijkste vraagstuk voor de subcommissie is dat van de rich
ting waarin zich de medische psychologie, zoals deze thans 
wordt beoefend, zal ontwikkelen. De subcommissie hoopt dat 
het rapport van Veldhuyzen van Zanten hierover nadere op
helderingzal . geven. 

De vergadertechniek verbeterde door een betere program
mering en taakverdeling. De subcommissie functioneerde in 
december 1964 eenmaal als studiegroep onder meer ter be
spreking van de film "Emotional factors in general practice" 
en van het artikel van Turquet "A seminar at work". De 
onderlinge samenwerking was goed en de vergaderingen ver
liepen in een goede vriendschappelijke sfeer. 

G. van Geldorp, secretaris 

JAARVERSLAG 1964 CONGRESCOMMISSIE 

Bij de aanvang van dit verslagjaar bestond de commlSSle 
uit E. van Westreenen, voorzitter, J. L. Bots, penningmeester 
en L. Bienfait, die als secretaris fungeerde, daar mevrouw 
M. A. Bron-du Crocq in verb and met haar verhuizing haar 
zetel ter beschikking stelde. 

Ter verjonging van de commissie stelde J. M. Deveer zijn 
zetel beschikbaar, zodat er twee vacante plaatsen ontstonden. 
C. Heyboer en A. Vrij werden bereid gevonden hun mede
werking te verlenen. 

De commissie vergaderde dit jaar zevenmaal, terwijl daar
naast verscheidene besprekingen plaats von den tussen leden 
van de commissie en medewerkers aan het N.H.G.-congres ter 
voorbereiding van de verschillende onderwerpen. Evenals de 
vorige jaren voldeed de vaste vergadering - de derde dins
dag van de maand - zeer goed. Vanaf juni genoot de com
missie gastvrijheid in het tijdelijk onderkomen van het N.H.I. 
te Utrecht. 

Hoewel dit JaaT minder deraillementen ten aanzien van 
vorm en inhoud van de voordrachten hebben gedreigd, daar 
aIle deelnemers leden van het N.H.G. waren, werd toch het 
principe vastgehouden, dat het concept klaar moet zijn in 

juni, en het herziene concept in september bij de congres
commissie moet worden ingeleverd. 

Dit jaar werden de programma's samen met de lunchbon
nen van te voren aan de deelnemers toegestuurd. De werk
zaamheden van het congresbureau tijdens het congres werden 
hierdoor tot een minimum beperkt, terwijl het voor de con
gresgangers veel gemakkelijker werd. De secretaris kon dit 
jaar gebruik maken van de faciliteiten van het N.H.I. 
Mevrouw Zweers stond ons in alles uitstekend ter zijde. Het 
type- en stencilwerk was altijd snel en keurig verzorgd. 

Het programma van het N.H.G.-congres was eindelijk een 
programma, dat geheel door leden van het N.H. G., met 
medewerking van enige maatschappelijk werksters, die in 
nauw contact staan met het N.H.G., werd verzorgd. Het aan
tal deelnemers bedroeg dit jaar 274, van wie 82 gasten, terwijl 
105 dames had den ingetekend voor hun eigen programma. 

De ochtenduren werden besteed aan het onderwerp "Huis
arts en carcinoompatient", waarvoor grote belangstelling be
stond. De statistiek over carcinoompatienten in de huisprak
tijk werd belicht en vervolgens werd de rol besproken, die de 
huisarts als regisseur en uiteindelijk als begeleider van car
cinoompatienten op zich heeft genomen. 

Het Nederlands Huisartsen-Instituut kon reeds een bijdrage 
leveren, terwijl ook de C.W.O. over haar onderzoek enige 
mededelingen deed. Een huisartsen-onderzoek over vetzucht 
werd gebracht als exponent van het zelfstandig wetenschap
pelijk onderzoek van de huisarts. Tenslotte werd een voor
bereid forum het woord gegeven, over een casusbespreking 
waarin werd gediscussieerd over de samenwerking van maat
schappelijk werkster en huisarts en de ervaringen hiermee. 

Het damesprogramma bleek dit jaar weer een succes. Oude 
en nieuwe keramiek kregen grote aandacht en's middags 
volgde een boeiende discussie na de lezing over antisemitisme. 
Tot slot wist het poppentheater de aanwezigen tot op het 
laatste moment te boeien. 

De tentoonstelling van aanbevolen boeken, geadviseerd door 
de literatuurcommissie, bleek weer aan de behoeften te vol
doen, terwijl bovendien een expositie van de patientenbiblio
theek was ingericht. Hiervoor was ook grote belangstelling. 
T.N.O. bracht een statistiek over ijzerpreparaten en het N.H.I. 
een statistiek over een door hem ingestelde enquete, voorkeur
dagen voor nascholing. 

Evenals voorgaande jaren yond het congres plaats in het 
Jaarbeursgebouw. Dit jaar echter met een andere zaalindeling, 
wat een beter en rustiger verloop van het congres ten gevolge 
had. De moeilijkheden met het parkeren bleven dezelfde. Dit 
zal in de toekomst nog verergeren. 

Het contact met het N.H.G.-bestuur was evenals vorig jaar 
goed, daar de congrescommissie in het bestuur was vertegen
woordigd. 

L. Bienfait, secretaris 

JAARVERSLAG 1964 
STUDIEGROEP ARTIKELENDOCUMENTA TIE 

De studiegroep had een constante samenstelling van twaalf 
leden; dit aantal is eigenlijk te klein om een voortdurende 
stroom van referaten aan de redactiecommissie van huisarts 
en wetenschap te kunnen verzekeren. De gemaakte referaten, 
in totaal 54, worden vermenigvuldigd en daama aan alle 
leden van de studiegroep toegezonden. Eens in de vier maan
den komt de groep in Utrecht bijeen om de referaten te be
spreken. 

Een referaat kan rechtstreeks voor plaatsing geschikt zijn 
(dat waren er 37), of voor publikatie om de een of andere 
reden ongeschikt worden geacht (dat was het geval met 9 
referaten). De overige referaten komen in portefeuille bij de 
redactiecommissie als reserve of worden voor aanvulling of 
omwerking aan de auteur teruggezonden. De kwaliteit van de 
gemaakte referaten is in de loop der jaren duidelijk verbeterd, 
maar het aantal referaten per lid is gemiddeld minder dan 
gewenst. Mochten er bij de lezers van huisarts en wetenschap 
N.H.G.-Ieden zijn die zouden willen refereren, laten zij dan 
toetreden tot de studiegroep Artikelendocumentatie om ook 
de komende jaren deze belangrijke rubriek in ons tijdschrift 
gevuld te houden. 

G. Faber, secretaris 
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